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Lars Jilmstad (M), ordförande  
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Arne Fredholm (M)  

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 
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Mariana Moreira Duarte (MP) 

Sebastian Sandström (MP) 

Lars Bäck (V)  
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Camilla Lindberg (M) 

Peter Öberg (FP)   t o m § 13 

Daniel Carlstedt (S) 

Tuula Karlsson (S) 

Kjell Backman (S) 

Annika Hansén-Eriksson (MP) 

Laura Roselli (V) 
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Martin Levanto för Yasmin Khan, båda (M) 

 

Tjänstemän 
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Sundqvist. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 1 

Farsta bör bli den tredje stadsdelsnämnden som samverkar med El Sistema  

Svar på skrivelse från (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

vänsterpartiet om att Farsta bör bli den tredje stadsdelsnämnden som samverkar med El 

Sistema. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har vänsterpartiet föreslagit att Farsta bör bli den 

tredje stadsdelsnämnden som samverkar med El Sistema. Partiet ber förvaltningen 

återkomma till nämnden med en redogörelse för hur vi skulle kunna etablera en lokal 

verksamhet inom Farsta stadsdelsområde. 

 

Kommunfullmäktige har uppdragit åt kulturnämnden att under 2013 på försök införa El 

Sistema i Stockholm. Inledningsvis prioriteras stadsdelarna Husby och Bredäng. Hösten 

2014 startar verksamhet i Tensta och Skärholmen. Om projektet visar goda resultat 

kommer El Sistema att startas i hela Stockholm. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-12. 

Dnr 1.6-699/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vänsterpartiet tackar för svaret och kan konstatera att en månad efter att vi lade vår 

skrivelse så beslöt Kulturnämnden den 17 december 2013 att El Sistema – verksamheten 

skulle utvecklas i ytterligare ett område. Nu vet vi att det tredje området blev Tensta och 

det är bra, så inför framtiden får vi arbeta för att Farsta blir det fjärde området. 
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§ 2 

Bostadslösa EU-migranter  

Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet om bostadslösa EU-migranter.  

 

Ärendet 

Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet har lämnat in en skrivelse till stads-

delsnämnden om EU-migranter. Partierna tar upp problemet med att många av dessa 

människor lever under svåra förhållanden och vill att stadsdelsnämnden aktivt verkar för 

att staden gör något åt situationen.   

 

Reglerna om fri rörlighet innebär att EU-medborgare har rätt att vistas i Sverige i tre 

månader, under förutsättning att man inte är en belastning för biståndssystemet. I utsatta 

situationer agerar staden dock enligt socialtjänstlagen, oavsett varifrån personerna 

kommer. Särskilt prioriterade är barn, unga och personer med grava missbruks- eller 

psykiska problem. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-15. 

Dnr 1.6-65/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Beslut enligt förvaltningens förslag och därutöver följande: 

1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att inte avhysa människor från bosättningar innan 

boende med el, vatten, toalett anvisats.  
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2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att aktivt ge rådgivning om arbetsmöjligheter i 

samarbete med arbetsförmedlingen, föreningslivet och kyrkorna. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Bifall till delar av förvaltningens förslag till beslut med ändringen att nämnden beslutar att 

utöver det arbete som görs med att informera de bostadslösa om alternativa boende-

möjligheter och erbjudanden om tillfällig hjälp till hemresor så ska EU-migranterna 

erbjudas möjlighet att ställa husvagnar på campingplats eller annan plats med el, vatten, 

toa och avlopp. De boenden som erbjuds ska inte kosta mer än vad de berörda kan ha råd 

med. 

 

Antalet människor som tigger utomhus i Farstaområdet verkar växa hela tiden. Många av 

dem har rest hit från Rumänien och andra EU-länder. Även om vi alla önskar och många 

partier arbetar för att deras hemländer ska erbjuda dem möjlighet att överleva där, så är 

verkligheten den att många kommer hit. Då kan vi inte säga att det inte är vårt ansvar och 

lämna människor att leva i misär. 

 

Vi är inte nöjda förrän det finns en plan för hur vi i Farsta (i samarbete med andra 

närliggande stadsdelar) kan erbjuda värdiga platser för människor att övernatta på.  

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

Sverige har valt att vara en del av Europeiska Unionen. Detta har gett oss möjlighet att 

röra oss friare i hela Europa. Men denna frihet gäller inte bara oss, utan alla medborgare i 

unionen. Vill vi tal del av den fria rörligheten måste vi även på ett människovärdigt sätt ta 

ansvar för vad denna frihet innebär i praktiken.  

 

Alla som vistas i Stockholm måste ha samma rätt till en sovplats med tak över huvudet. 

Vi kan inte som idag göra skillnad på människor utifrån medborgarskap, det är början på 

en riktigt ruskig utförsbacke. 

 

Stockholms stad bör därför undersöka ytterligare möjligheten att införa en ”tak över 

huvudet-garanti” som innefattar alla människor som vistas i kommunen. 
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§ 3 

Giftfri förskola 

Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet om giftfri förskola. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden tar socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet 

upp problemet med skadliga kemikalier i vardagsmiljön, inte minst i miljöer där barn 

vistas. Miljöpartiet och vänsterpartiet föreslår att stadsdelsnämnden tillsätter en tjänst med 

uppgift att inventera kemikalieförekomst på förskolorna. Alla tre partierna vill se en 

åtgärdsplan för att uppnå målet om en giftfri förskola. 

 

Vid nämndens sammanträde den 15 april i år behandlades miljö- och hälsoskydds-

nämndens förslag till kemikalieplan för staden. Förslaget fokuserar bland annat på barns 

vardag, med flera konkreta åtgärder som kan bidra till den giftfria miljö på förskolorna 

som de tre partierna eftersträvar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-24. 

Dnr 1.6-207/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag delvis och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Beslut enligt förvaltningens förslag och därutöver att nämnden uppdrar åt förvaltningen 

att återkomma med åtgärdsförslag för att uppnå målet om en giftfri förskola. 
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Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Avslag på delar av förvaltningens förslag till beslut och föreslår istället att nämnden 

beslutar att Farstas förskolor ska bli giftfria oavsett om kommunfullmäktige röstar igenom 

Kemikalieplanen eller inte. En kemikalieplan är meningsfull endast när den leder till 

handling. Vi kan börja nu. Farsta kan ta täten i arbetet för en giftfri förskola, bara de 

ansvariga politikerna fattar beslut om det. 

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

Vi tackar för svaret men anser att förskolorna idag hade haft en större nytta av vårt förslag 

–  en miljövetare skulle ha haft en större påverkan i nuet än en kemikalieplan med 2030 

som slutmål. En hel generation hinner växa upp innan målen är nådda. 

 

Förvaltningens svar hänvisar till kemikalieplanen som har som mål att uppnå en giftfri 

miljö 2030. Man vill skapa ett kemikaliecentrum och låta inspektörer ge råd till 

verksamheterna. Man planerar också att utbilda förskolornas personal och upphandlade på 

området. 

 

Att man utbildar förskolornas personal och upphandlade kan inte jämföras med att ha en 

dedikerad anställd handläggare med specialistkunskaper som kan inventera farliga 

produkter i miljön. 
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§ 4 

Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – Edö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av Edö vård- och omsorgs-

boende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de kommunalt drivna 

boendena ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljningen. Förvaltningen redovisar nu årets 

uppföljning av Edö vård- och omsorgsboende med tre inriktningar – servicehus, 

gruppboende (demensvård) och somatisk vård.  

 

Bedömningen är att alla tre enheter bedriver en väl fungerande verksamhet och har en 

mängd olika aktiviteter att erbjuda. Ett mycket stort förbättringsarbete har gjorts där 

enheterna har kommit till rätta med tidigare brister. Rehabilitering är dock ett förbättrings-

område vid alla enheter. I en åtgärdsplan beskriver enheterna hur bristerna ska avhjälpas. 

Förvaltningen bedömer att planerna är tillräckliga för att komma tillrätta med bristerna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-25. 

Dnr 1.2.1-324/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Beslut enligt förvaltningens förslag och därutöver att nämnden uppdrar åt förvaltningen 

att senast den sista oktober 2014 återkomma med en rapport om att de återstående 

bristerna är åtgärdade. 
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§ 5 

Förlängning av avtal med Nytida om driften av Farsta strands gruppbostäder 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden förlänger avtalet med Nytida avseende driften av Farsta strands 

gruppbostäder från och med den 1 maj 2015 till och med den 30 april 2017. 

 

Ärendet 

Avtalet med Carema Orkidén AB, numera Nytida, om driften av Farsta strands 

gruppbostäder har förlängts en gång, för en period av två år, och kan förlängas i 

ytterligare två år om parterna träffar en överenskommelse om det senast den 31 juli i år. 

Verksamheten är väl fungerande och bedrivs i enlighet med avtalet. Nämnden föreslås 

förlänga avtalet från och med den 1 maj 2015 och till och med den 30 april 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-22. 

Dnr 2.2.2-269/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade 

fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga avtalet med Carema Orkide AB (Nytida). 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att överta driften av gruppbostäderna. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Avslag på förslag till beslut och föreslår istället att nämnden beslutar att driften ska ske i 

Farsta Stadsdelsnämnds regi samt att nuvarande personal ska erbjudas fortsatt anställning 

från och med den 1 maj 2015. 
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§ 6 

Förlängning av avtal med Sköndals LSS AB om driften av Sköndals 

gruppbostäder 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden förlänger avtalet med Sköndals LSS AB avseende driften av Sköndals 

gruppbostäder från och med den 1 mars 2015 till och med den 28 februari 2017. 

 

Ärendet 

Avtalet med Sköndal LSS AB om driften av Sköndals gruppbostäder har förlängts en 

gång, för en period av två år, och kan förlängas i ytterligare två år om parterna träffar en 

överenskommelse om det senast den 31 maj i år. Förvaltningen föreslår att nämnden 

förlänger avtalet från och med den 1 mars 2015 till och med den 28 februari 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-28. 

Dnr 2.2.2-268/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade 

fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga avtalet. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att 

överta driften av gruppbostäderna.  

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Avslag på förslag till beslut och föreslår istället att nämnden beslutar att driften ska ske i 

Farsta Stadsdelsnämnds regi samt att nuvarande personal ska erbjudas fortsatt anställning 

från och med den 1 mars 2015. 
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§ 7 

Förordnande av tjänsteman enligt lagen med särskilda bestämmelser om 

vård av unga (LVU) 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden förordnar biträdande enhetschef Helena Holmberg och 

socialsekreterare Lisa Engqvist vid utredningsenheten barn och ungdom inom 

avdelningen för socialtjänst med rätt att begära biträde av polismyndighet enligt 43 § 

2 p lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). 

2. Nämndens förordnande av biträdande enhetschef Inger Kernot och socialsekreterare 

Jessica Ericson upphör att gälla. 

 

Ärendet 

Nämnden har genom tidigare beslut gett ett antal namngivna tjänstemän rätt att fatta 

beslut i nämndens ställe för att begära biträde av polismyndighet enligt 43 § 2 p lagen 

med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU).  

 

På grund av personalförändringar vid socialtjänstens utredningsenhet barn och ungdom 

föreslås att biträdande enhetschef Helena Holmberg och socialsekreterare Lisa Engqvist 

förordnas med rätt att fatta beslut enligt ovan nämnda lagrum. Tidigare förordnande av 

biträdande enhetschef Inger Kernot och socialsekreterare Jessica Ericson föreslås 

upphöra.  

 

Förslaget innebär att följande tjänstemän kommer att vara förordnade: 

 Enhetschef Christina Frisk 

 Biträdande enhetscheferna Helena Holmberg, Sandra Rosquist och Jacob 

Söderlund 

 Socialsekreterare Katarina Carling, Lisa Engqvist, Maria Syrén och Charlotte von 

Platen 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-17. 

Dnr 1.1-307/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Tertialrapport 1 2014 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1 för 2014. 

2. Nämnden godkänner omslutningsförändring om 36,0 mnkr. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om ändrade hundrastområden enligt 

bilaga 3 och 4. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-09. 

Dnr 1.2.1-355/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag med tre yrkanden. Mariana Moreira Duarte  

m fl (MP) instämde i yrkandet om tilläggsanslag för äldreomsorgen med 30 miljoner kronor. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden behandlade separat förvaltningens förslag till beslut samt vart och ett av de 

tre yrkanden som redovisas under Reservation nedan, och fann att nämnden hade beslutat 

enligt förvaltningens förslag. 

 

Votering begärdes av vice ordförande Gunnar Sandell (S) avseendet yrkandet om 

tilläggsanslag för äldreomsorgen med 30 miljoner kronor, punkt fem nedan. Följande 

propositionsordning fastställdes: Den som vill avslå förslaget om tilläggsanslag röstar nej, 

den som vill bifalla yrkandet röstar ja.   

 

Omröstningen utföll med sju nejröster och sex jaröster. Nej svarade Lars Jilmstad (M), 

Arne Fredholm (M), Lisbeth Crabo Ljungman (M), Ann-Louise Ebérus (M), Leif-Åke 

Andersson (M), tjänstgörande ersättaren Martin Levanto (M) och Vladan Bošković (FP). 

Ja svarade Gunnar Sandell (S), Eva Gustafson (S), Karin Lekberg (S), Mariana Moreira 

Duarte (MP), Sebastian Sandström (MP) och Lars Bäck (V). Nämnden hade därmed 

beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) samt med instämmande av Mariana Moreira 

Duarte m fl (MP) i punkt fem. 
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Beslut enligt förvaltningens förslag och därutöver följande: 

  

5. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om tilläggsanslag för äldreomsorgen med 

30 mkr.  

6. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast återkomma med en reviderad prognos 

för äldreomsorgen. I denna ska särskilt belysas behovet av vård o omsorgsboende 

samt hur detta kan tillfredsställas. Vidare en redovisning av hur den tidigare 

redovisade åtgärdsplanen för hemtjänsten har genomförts samt hur och när budget i 

balans kan nås. 

7. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast återkomma med en reviderad plan för 

förskolan. I denna ska särskilt belysas hur andelen förskollärare snabbt kan öka. 

Vidare hur behovet av platser ska kunna tillfredsställas inom hela stadsdelsområdet. 

 

Äldreomsorgsprognosen stämmer inte alls vad gäller det faktiska behovet av vård och 

omsorgsboende. Vi litar på förvaltningens bedömningar av behovet. Vi kan inte acceptera 

att åtgärder sker för att drastiskt minska beviljade insatser. Avvikelsen förefaller bero på fel 

i prognosen, starkt ökad inflyttning i stadsdelsområdet samt att främst Stiftelsen Stora 

Sköndals boende attraherar nya brukare från andra delar av Sverige. Prognosen kommer 

fram till ett behov av 525 platser, vilket budgeten grundades i. F n har förvaltningen 

beviljat 582 platser, vilket är 57 platser mer än budget. Årskostnaden per plats är ca 650 

tkr, nämnden har beviljats en budget som är 37 mkr för låg räknat på helår. Förvaltningens 

prognos visar på ett oacceptabelt stor underskott. Vissa omfördelningar och åtgärder 

bedöms ge effekt enligt redovisning i rapporten varför vi endast begär 30 mkr i tilläggs-

anslag. Nämnden kan inte ta ansvar för de felaktiga behovsbedömningar som drabbar de 

äldre invånarna, vilken blir följden av att budgeten blev fel då prognosen är fel.  

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

I rapporten kan man som vanligt utläsa en tro på att uppnå de mål som bland annat 

kommunfullmäktige har satt. Förvaltningen jobbar hårt med de förutsättningarna de har 

fått av majoriteten.  

 

Målet att ha en god ekonomi skall vara en prioritering men det kan inte vara på bekostnad 

av verksamheten. Vi är oroliga för konsekvenserna av de omprioriteringar i budgeten som 

föreslås. Vi har en stor andel äldre i stadsdelen som behöver service och en 

ungdomsgeneration som behöver fritidsgårdar. Vi får inte heller glömma bort de som lider 

av bland annat missbruk som behöver samhällets hjälp för att komma på fötter. De som vi 

har skyldigheter gentemot i våra ansvarsområden förlitar sig på att vi har en verksamhet 

som fungerar och har de ekonomiska förutsättningar som krävs.  

 

I rapporten kan man utläsa väldigt många gröna punkter, en tilltro till verksamheten ska 

vara stark, det man bör ifrågasätta är utformningen av målen och om de egentligen mäter 

rätt saker. Vi kan inte se hur Farstas invånare ska känna sig tryggare genom att lokala 

BRÅ träffas fyra ggr om året eller genom att datasystem ses över. Däremot är det trevligt 
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att utläsa att ett trygghetsmöte ska genomföras. En annan punkt som är oroväckande att 

läsa är den som handlar om niondeklassarnas alkoholkonsumtion, den är enbart på 45 %. 

Vi har påpekat denna punkt innan och fått till svar att den är baserad på en 

rekommendation som kommer centralt. En rekommendation är alltid en rekommendation 

men man kan alltid satsa högre som man gör gällande rökning och narkotika.  

 

Arbete med Ungdomsrådet ser ut att ha kommit igång, det är ett spännande arbete som vi 

hoppas samtliga i nämnden får ta del av.  Vi vill påminna om den undersökningen som 

genomfördes efter vår fråga kring Tubens öppettider på sommaren, den bekräftade till viss 

del vad vi antog. Vi hoppas att denna undersökningens slutsats inte har glömts bort och att 

det tas med i beräkningarna för sommarens planering.  

Det är tråkigt att andelen anställda förskolelärare inte uppnår till målet på 41 %. 

Förskoleverksamheten är på många sätt den viktigaste vi har och den kräver utbildad 

personal. Vi är fullt medvetna om att arbetet med att öka denna siffra är i full gång. Det är 

viktigt att säkerställa förskoleverksamheten. Det är med oro vi ser att en omfördelning av 

budgeten kommer beröra denna verksamhet och vi förlitar oss på att den inte kommer bli 

lidande.  

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vi tackar förvaltningen för tertialrapporten och vet att vår personal gör sitt bästa trots att 

nuvarande politiska majoritet anvisat otillräckliga resurser inom flera verksamhets-

områden. Vi vet också att personalen måste förhålla sig till de mer eller mindre luddiga 

och reklamslogansliknande målformuleringar som högeralliansen formulerat och måste i 

slutändan leverera en rapport med så många gröna prickar som möjligt. Tyvärr bidrar 

detta till att det för oss som fritidspolitiker blivit allt svårare att få en klar bild av hur våra 

medborgares behov av olika välfärdstjänster egentligen tillgodoses. 

 

Dokumentet blir därför till stora delar ett tydligt exempel på konsekvenserna av det ”New 

Public Management-tänkande” som sedan 1980-talet införts stegvis och som numera 

totalt dominerar styrningen av offentlig sektor. NPM är egentligen en samling marknads-

anpassade styr- och mätsystem som möjligen skulle passa bättre vid en mer kommersiell 

produktion och försäljning av varor och tjänster såsom hårschampo, utegrillar och 

biluthyrning osv.  

 

Ambitionen bakom NPM har ofta varit att skapa förutsättningar för en större kostnads-

medvetenhet, att helt enkelt hushålla med de gemensamma resurserna - det är bra.  

Men det konkreta resultatet har tyvärr istället alltmer blivit en oöverblickbar köp- och 

säljkarusell som ofta kantats av revirstrider och kamp om resurser mellan chefer, 

förvaltningar och kommunala bolag, men även politiker. För vanliga medborgare framstår 

det inte sällan som att höga chefer och ledande politiker mest verkar intresserade av att 

”leka affär”.  
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Priset för denna marknadsekonomiska experimentlusta har i slutändan oftast inneburit att 

personalen och skattebetalarna får det svårare att överblicka och kunna utvärdera 

verksamheten mera reellt . Personalen begravs i högar av budgetblanketter, rapporterings-

rutiner och interndebiteringsrutiner samt utsätts för ständiga omorganisationer som inte 

sällan skapar otrygghet i det vardagliga arbetet. Kommuninnevånarna får i slutändan 

sämre service på olika sätt samtidigt som det bli allt svårare för de förtroendevalda 

fritidspolitikerna att kunna följa verksamheten på ett demokratiskt och rättstryggt sätt. 

 

Sammanfattningsvis leder nuvarande NPM-styrning av verksamheten i korthet till att vår 

personal får en ”påse med pengar” (oftast för lite) samt ett antal vaga målsättningar. 

Sedan är det upp till förvaltningarna att försöka lösa problemen. Om det inte fungerar som 

det ska så är det ofta personalen som hängs ut eftersom politikerna i majoriteten hänvisar 

till att budgetmedel och ansvaret delegerats. Slutresultatet blir att många personalgrupper 

slits ut och söker sig till nya arbeten om det finns möjlighet. De rapporter som kommit på 

senare år från Vision, SSR och Kommunal samt att exempelvis nätverk såsom ”Nu bryter 

vi tystnaden” finns visar att nuvarande sätt att styra den kommunala verksamheten nåtts 

vägs ände.      
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§ 9 

Avvikelsehantering inom socialtjänsten  

Yttrande över rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens rapport Avvikelsehantering inom socialtjänsten (nr 4, 2014). 

 

Ärendet 

Revisionskontoret har granskat avvikelsehanteringen inom den sociala barn- och 

ungdomsvården i Farsta och Skarpnäck samt hos socialnämnden för att bedöma om dessa 

nämnder har ett fungerande system för att identifiera och komma till rätta med brister i 

verksamheten. Bland annat rekommenderas Farsta stadsdelsnämnd att påskynda sitt 

arbete med att fastställa ett övergripande ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbetet i 

enlighet med Socialstyrelsens föreskrifter.  

 

Nämnden har en projektledare som på heltid leder arbetet med att utveckla ett lednings-

system enligt Socialstyrelsens föreskrifter. Arbetet pågår under hela 2014. Under året 

kommer även nya rutiner för lex Sarah att presenteras för godkännande av nämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-22. 

Dnr 1.4-283/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 

En samlad kunskapsstyrning för hälso- och sjukvård och socialtjänst  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av socialdepartementets promemoria En samlad kunskapsstyrning för hälso- och 

sjukvård och socialtjänst (Ds 2014:9). 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande av stadsdelsnämnden över en promemoria från 

socialdepartementet med förslag till en samlad kunskapsstyrning för hälso- och sjukvård 

och socialtjänst. Förslagen bedöms ge positiva effekter i kommunsektorn och bidra till att 

huvudmännen ges ett bättre stöd för en evidensbaserad hälso- och sjukvård respektive 

socialtjänst.  

 

Förvaltningen tycker att förslagen i promemorian är bra, inte minst då de kan bidra till en 

ökat evidensbaserad praktik. En samlad kunskapsstyrning kommer att vara positiv för 

kommunerna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-29. 

Dnr 1.5.1-241/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Detaljplan för del av fastigheten Gubbängen 1:1 utmed Herrhagsvägen och 

Lingvägen i Tallkrogen 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till detaljplan för del av fastigheten Gubbängen 1:1 utmed Herrhagsvägen 

och Lingvägen i Tallkrogen. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Vid Gubbängens norra tunnelbaneentré föreslås byggnation av cirka 300 student-

lägenheter i form av två lamellhus med fyra våningar och ett punkthus med åtta våningar. 

Dessutom föreslås ett lägre hus innehållande lokaler. Gemensamma uteplatser med 

ljudavskärmning anläggs på gårdarna. Husen är placerade vid tunnelbanespåren. 

Bullerutredningen visar att samtliga lägenheter klarar riktvärdet för acceptabel ljudnivå.   

 

Det råder stor brist på studentlägenheter i Stockholm. Placeringen i närheten av 

Gubbängens tunnelbanestation är utmärkt även om området är utsatt för ljudstörningar. 

Förvaltningen anser att parkeringstalet ska minskas och att ytorna för gemensamma 

uteplatser istället ska ökas.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-22. 

Dnr 1.5.3-295/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Enligt FTB samt uttalar att stadsdelsnämnden välkomnar tillskapandet av studentbostäder 

men ber samtidigt stadsbyggnadsnämnden att ompröva den del av detaljplanen som 

medger uppförandet av ett åttavånings punkthus, då dess gestaltning inte ansluter till 

intilliggande bostadshus som endast är fyra våningar. Om även denna huskropp uppförs 

som ett fyravåningshus så anknyter den till såväl äldre som nyare intilliggande bebyggelse 

samtidigt som skuggning för fastigheter längs Lingvägen reduceras.   
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§ 12 

Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Sushi Yama i Farsta centrum 

Svar på remiss från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

ansökan om serveringstillstånd för restaurang Sushi Yama i Farsta centrum.  

 

Ärendet 

Restaurangen Sushi Yama i Farsta centrum har ansökt om serveringstillstånd. Ansökan 

gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid både i restaurang och på uteservering 

klockan 11.00-01.00 alla veckodagar.  

 

Förvaltningen har ingen invändning mot ansökan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-28. 

Dnr 1.5.2-325/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Taco Bar i Farsta centrum 

Svar på remiss från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

ansökan om serveringstillstånd för restaurang Taco Bar i Farsta centrum.  

 

Ärendet 

Restaurang Taco Bar i Farsta centrum har ansökt om serveringstillstånd. Ansökan gäller 

fullständiga rättigheter med en serveringstid i restaurang klockan 11.00-01.00 alla 

veckodagar.  

 

Förvaltningen har ingen invändning mot ansökan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-28. 

Dnr 1.5.2-328/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Avvikelser i hälso- och sjukvården perioden 1 juli – 31 december 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av avvikelser i hälso- och 

sjukvården perioden 1 juli – 31 december 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inom äldreomsorgen sker generellt en fortsatt ökad rapportering av avvikelser jämfört 

med föregående halvår. Detta visar att enheterna arbetar med ett systematiskt 

patientsäkerhetsarbete där man identifierar avvikelser och utreder händelser som lett till 

skada eller som utgjort en risk för de boende. Man diskuterar även avvikelserna på 

enheternas kvalitetsråd.  

 

Även för verksamheterna inom funktionsnedsättning, där primärvården har hälso- och 

sjukvårdsansvar, har avvikelserapporteringen ökat sedan förra perioden. Dessutom har 

samtliga enheter rapporterat, vilket inte har varit fallet tidigare. Personalen får 

återkoppling på personalkonferenser.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-14. 

Dnr 1.2.1-313/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 1 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av rapporteringen till Inspektionen 

för vård och omsorg för kvartal 1 2014 av ej verkställa beslut enligt socialtjänstlagen och 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För årets första kvartal har förvaltningen till IVO rapporterat fem nya ej verkställda LSS-

beslut om bostad för vuxna och fyra SoL-beslut om äldreboende,varav tre nya och ett 

tidigare. Alla LSS-beslut från föregående rapportering verkställdes under kvartal 1, 

liksom fyra av fem tidigare SoL-beslut om äldreboende.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-14. 

Dnr 1.2.1-294/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Stadsrevisionens årsredogörelse 2013 

Sammanfattande rapport om stadens nämnder och styrelser 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger Stadsrevisionens årsredogörelse 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionens granskning av år 2013 har redovisats i detalj till alla nämnder och 

styrelser. Dessutom lämnas en övergripande årsredogörelse som sammanfattar årets alla 

granskningar, med betoning på förbättringsområden.  

 

Revisorerna konstaterar att flertalet verksamheter har utvecklats på ett positivt sätt och att 

de flesta av kommunfullmäktiges och respektive nämnds mål har uppnåtts. Några 

avvikelser lyfts fram. Kungsholmens stadsdelsnämnd har fått kritik mot bristande 

ekonomistyrning och prognossäkerhet, som bland annat resulterat i ett större underskott. 

Överförmyndarnämnden brister i måluppfyllelse, dock i mindre grad än tidigare år. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har förändrat sin ekonomiska utveckling och 

redovisar nu ett resultat i balans. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-05. 

Dnr 1.6-330/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Arbetet mot felaktiga utbetalningar och bidragsbrott 

Lägesrapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens lägesrapport om arbetet mot felaktiga 

utbetalningar och bidragsbrott till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har lämnat ännu en rapport om vad som görs för att förebygga och åtgärda 

felaktiga utbetalningar av försörjningsstöd, förkortat FUT. I rapporten beskrivs 

stadsdelsnämndernas arbete och övergripande statistik för 2013. Resultatet av FUT-

utvärderingen, enkätsvaren från stadsdelsförvaltningarna om uppdrag i budget och 

planeringen för 2014 redovisas också. Stadens arbete mot felaktiga utbetalningar 

utvecklas kontinuerligt och de flesta stadsdelsförvaltningar, däribland Farsta, har en väl 

fungerande organisation för arbetet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-26. 

Dnr 1.6-309/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

Det är viktigt att utbetalningar av försörjningsstöd sker rättssäkert och enligt regelboken. 

Att se till att detta sker är rätt och riktigt, Att jaga medborgare som glömt att ange 

förändrade förhållanden är ett sätt att se till att detta följs. Att anställa fler 

socialsekreterare för att minska antalet ärenden per person och därmed ge mer tid till att 

göra ett gediget arbete som dessutom förbättrar arbetsmiljön är ett annat sätt. 

 

Nu har vi haft en FUT-utredare i Farsta i några år och hen har varit effektiv och hjälpt oss 

att se till att inte för mycket pengar betalas ut. Men de pengar som sparats och betalats in 

har knappt täckt konstanden för utredarens tjänst. Och allteftersom arbetet fortskridit så 

har förvaltningen blivit mer effektiv, så detta arbete kan nu anses vara ett avslutat projekt. 

Vi anser att det är fel att bara satsa resurser på att jaga medborgare som har fått för 

mycket pengar. Det är minst lika viktigt att se till att medborgare söker och får de pengar 
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de har rätt till. Kanske finns det några därute som har fått för lite? Nu borde våra resurser 

omfördelas till dem. Vi anser att FUT-utredartjänsten borde göras om till ett medborgar-

ombud som hjälper medborgare med ansökningar så att de får den hjälp de har rätt till.  

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Fusk är tråkigt. Men är arbetet mot felaktiga utbetalningar värt kostnaden i pengar och i 

det lidande som en ökad övervakning innebär för medarbetare och klienter? 

 

Rapporterna om FUT-arbetet visar på ett stort och ambitiöst arbete, där inte bara FUT-

utredarna utan också andra chefer och medarbetare gått kurser och deltagit i möten. Vi 

läser i Sweco-rapporten sid 20 att av de återbetalningskrav som ställdes år 2012 fick 

staden tillbaka 385 156 kronor i återbetalda bidrag. Lönekostnaden för dem som arbetat 

med FUT är rimligtvis mycket högre än så, så om staden hade låtit bli att jaga misstänkta 

fuskare skulle vi ha kunnat använda skattepengarna till andra, mer värdefulla saker.  

 

Rapporten om arbetet mot felaktiga utbetalningar av försörjningsstöd döljer många 

människoöden. Vi får ta del av siffror och tabeller där det är lätt att glömma att det 

handlar om människor. Vi undrar om det här noggranna arbetet mot felaktiga 

utbetalningar och bidragsbrott verkligen leder till ett bättre, mer humant och rättvist 

samhälle.  

 

Mer resurser behövs för att bedömningarna ska bli rätt från början. Det verkar alla vara 

överens om. Vi menar att FUT-arbetet inte tillför mycket av värde. 
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§ 18 

Tilldelning av medel för lokala förebyggande insatser mot cannabis 

Beslut från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens beslut om tilldelning av medel för lokala 

förebyggande insatser mot cannabis till handlingarna. 

 

Ärendet 

I december 2013 utlyste socialnämnden medel till stadsdelsnämnderna med syfte att 

minska användning av cannabis och andra droger bland unga. Varje stadsdelsnämnd har 

kunnat ansöka om 250 000 kronor. 

 

Farsta har sökt och beviljats 49 000 kronor för en föreläsnings-serie med tre olika teman.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-29. 

Dnr 2.1-327/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 15 april 2014 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 12 maj 2014 

 

Pensionärsrådets protokoll den 12 maj 2014 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2014-05-06. 

Dnr 1.1-5/2014 

 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsnämndens ordförande, enligt nämndens delegering. 

 

2014-04-02: Resa i tjänsten för stadsdelsdirektören den 2-4 april 2014 till Reading, 

Storbritannien. Dnr 1.1-266/2014. 

 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 31 mars – 6 maj 2014, 

enligt nämndens delegering. 

 

1. 2014-04-03: Tillgång till Paraplysystemet för köhandläggare vid stadens 

Trygghetsjour. Dnr 1.2.1-270/2014 

2. 2014-04-15: Per-Ove Mattsson tf stadsdelsdirektör perioden 26-27 april 2014. Dnr 

1.1-299/2014 

3. 2014-04-17: Rättegångsfullmakt för biträdande enhetschef Helena Holmberg vid 

enheten barn och ungdom utredning. Dnr 1.1-308/2014 

 

 

Ingen statistik om vårdnadsbidrag hade redovisats till dagens sammanträde. 
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§ 20 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Förvaltningens svar via e-post på de muntliga frågor som nämndens ledamöter och 

ersättare har ställt vid tidigare sammanträden redovisas i form av en bilaga till nämndens 

protokoll. Sedan förra redovisningstillfället vid nämndsammanträdet den 13 mars i år har 

förvaltningen besvarat två frågor. Frågor och svar redovisas i bilaga 1. 

 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Fairtrade-diplomering (bilaga 2) 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) med instämmande av Gunnar Sandell m fl (S) och 

Lars Bäck (V) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Lars Bäck (V) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) hade inför sammanträdet lämnat in 

följande fråga om matlådor inom hemtjänsten: 

 

”Vid sammanträdet i Farsta Stadsdelsnämnd den 15 april beslöt en enig nämnd att 

uppdra åt stadsdelsdirektören att teckna en överenskommelse med Enskede Årsta 

Vantör avseende leverans av matlådor till hemtjänsten.  

 

Ett bra beslut tycker vi, men under den senaste veckan har våra partier kontaktats 

av personal inom vår egen Farsta Hemtjänst som uppger att bytet av leverantör 

har inneburit merarbete för dem.  

 

Enligt uppgift så levererades matlådorna tidigare i någon form av mindre 

förpackningar och uppmärkta med respektive brukares namn. Numera sker enligt 

uppgift leveransen i någon form av större transportlådor som får uppsorteras av 

den hemtjänstpersonal som tjänstgör när matlådorna anländer. De anställda som 

kontaktat våra partier uppger att den nya rutinen innebär att det är ett nytt moment 

som tar arbetstid och innebär att de kommer till brukarna lite senare än förut. Det 

sker även leveranser på lördagar då bemanningen är lägre, vilket också uppges 

påverka anställda och brukare ytterligare. 

 

Då vi som fritidspolitiker fattade detta beslut så fanns i beslutsunderlaget inget 

särskilt angivet om distributionen varför vi förutsatte att den skulle ske som 

tidigare. Däremot fanns i bilagan som beskrev dittills gällande avtal några avsnitt 

angående distributionen. 

 

Vi undrar därför om distributionen åter kommer att ske enligt tidigare, dvs med 
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tydligt uppmärkta matlådor och därmed frigöra personalresurser så att våra 

medarbetare i hemtjänsten snabbare kan komma till ut våra brukare? 

 

Samt om denna fråga har eller kommer att behandlas på förvaltningsgruppen.” 

 

Förvaltningens upphandlingsstrateg Michael Boström svarade att förvaltningen har 

uppmärksammat detta och inlett en dialog med leverantören. Återkoppling kommer att 

ske till nämnden vid gruppledarmöte eller på annat lämpligt sätt. 

 

Ledamoten Karin Lekberg (S), som sitter i nämndens näringslivsråd, tog upp den oroande 

information som hon och andra har fått om att ett av de allra största företagen i Slakthus-

området tecknat avtal om att flytta till Västberga istället för till det livsmedelsområde som 

planeras i Larsboda. Karin efterlyste information från förvaltningens företagslots, som 

dock inte fanns närvarande. Ordföranden Lars Jilmstad (M) berättade att också han blivit 

förvånad över informationen, och bland annat tagit upp den vid ett möte i Stadshuset. 

Frågan kommer att diskuteras vidare i näringslivsrådet. 

 

Vice ordföranden Gunnar Sandell (S) påtalade att den stora fastigheten på Lingvägen 100 

i Gubbängen (förvaltningens tidigare lokaler) nu har stått tom i två år och att det är 

mycket angeläget att avsluta renoveringsarbetet och få igång inflyttning i fastigheten. 

Detta har han även tagit upp med förvaltaren, kommunala Familjebostäder. 

 

Ledamoten Eva Gustafson (S) berörde Farstas idrotts- och hälsoprofil och menade att det 

är svårt att få överblick över vad som görs inom ramen för satsningen. Hon efterlyste en 

samlad presentation och även information om hur man mäter resultaten. 

 

Ordföranden berättade om evenemangen Hälsans Dag den 16 maj och Brå-dagen den 17 

maj, liksom även om dagens Brå-möte. Vid Brå-mötet fick de närvarande bland annat den 

glädjande nyheten att den del av Adolf Fredriks Musikklasser som flyttar in i Farsta 

gymnasiums lokaler kommer att heta Adolf Fredrik Farsta. 

 

Ordföranden vidarebefordrade information från förvaltningens preventionssamordnare om 

den antilangningskampanj som genomförs i Farsta Centrum och utanför Systembolaget 

den 9 juni kl 13-16. Ordföranden och vice ordföranden kommer att delta, och övriga i 

nämnden uppmanades göra sammalunda. 

 

Avdelningschef Birgitta Thulén informerade om planerade sommaraktiviteter – det 

populära Sportscamp, badbussar, tonårsläger, öppna parklekar med mera. Inte mindre än 

55 feriearbetande ungdomar kommer att vara engagerade i dessa aktiviteter. 

 

Stadsdelsdirektören berättade om Goda exempel-mässan som staden genomförde i förra 

veckan. Farsta visade bland annat upp aktivitetshuset Tuben som ett gott exempel. 

Nämnden fick se den proffsiga film om Tuben som visades vid mässan och som har 

producerats av Studio IT i Gubbängen, en av förvaltningens verksamheter inom 

socialpsykiatrin. 


